



QK2254170 30X

CN 45-1211/R

CODEN GYIXE9



美国化学文摘数据库及其《化学文摘》(CA)收录

中国核心期刊数据库(ISTIC)收录

中国科技论文与引文数据库(CSTPCD)收录

中国学术期刊网络出版总库(CNKI)收录

中文科技期刊数据库(维普)收录

中国科学引文数据库收录

中国生物文献数据库及《中国生物学文摘》收录

中国生物医学文献服务系统(SinoMed)及《中国生物医学文献数据库》收录



广西医科大学

GUANGXI YIKE DAXUE

JOURNAL

OF GUANGXI

MEDICAL UNIVERSITY

学报

XUEBAO

ISSN 1005-930X



9 771005 930234

2023

第40卷 第2期

Vol.40 No.2

广西医科大学学报

2023年第40卷第2期

目次

·基础研究·

CRISPR/Cas9联合Cre-Loxp系统建立VASN条件敲除的小鼠肝细胞系	
..... 甘 暨,杨丽超,张 起,孙俊铭,张 俊,何 敏 (173)	
拟黑多刺蚁活性成分对LPS诱导小鼠炎性骨丢失的作用	冯晓靓,韦桂宁,刘志娟,高一洁,周 蕊,宋方茗 (182)
KIF2C在肝细胞癌中的作用及ceRNA调控网络构建	
..... 卢春苗,莫书天,韩创业,庞锦树,杨子叶,韩 箫,农莹丹,唐立博,赵殊琪,陈镁沣,罗小玲 (189)	
2012—2022年广西HIV-1独特重组型毒株近似全长基因序列特征分析	
..... 李媛婷,陈荣凤,严文霞,廖艳研,叶 力,蒋俊俊,梁丽娟,黄耀锋,秦英梅,黎彦君,梁 浩 (199)	
过表达LRRFIP1对肝癌细胞Huh7生物学行为的影响	
..... 宋 萨,许悦欢,张瑶尧,吴莹莹,艾明凤,谢嘉琳,邱薛婷,李奕宝,周素芳,晁耐霞 (206)	
脂质代谢相关基因在慢性阻塞性肺疾病中的鉴定与验证	梁彩霞,周 广,周 舟,钟小宁,梁 毅 (214)
羧基化聚酰胺一胺/无定形磷酸钙镁诱导胶原纤维再矿化的研究	严凯琦,黄晓漫,黄婧娴,谢方方 (221)
小球藻多糖对人树突状细胞成熟的作用和机制研究	梁镕伊,袁清霞,赵龙岩,张丽峰,肖 健 (228)
EGCG-exosomes通过miR-30a/Bcl-2轴抑制自噬减轻心肌缺血/再灌注损伤	
..... 张 宁,甘晓雯,陈玲琳,喻秋婷,李海琦,李玉雪,简 洁 (236)	
ABCC4基因表达对前列腺癌免疫微环境的影响	张清元,刘 敏,陆江婷,袁宗泽,苑佳兴,庞福智,廖金玲,陈 阳 (245)
二甲双胍对妊娠期糖尿病大鼠MEK/ERK通路及心肌凋亡的影响	邢少宁,符爱贞,程 虹,周娃娃,林和先 (254)
乳果糖调控NOX4/NLRP3通路对类风湿性关节炎大鼠的保护作用	冷冬月,方兴刚,李旭峰 (262)
LncRNA ZFPM2-AS1靶向miR-519e-5p对脊索瘤U-CH1细胞生物学行为的影响	
..... 李 轶,王程阳,刘顺帆,杨 贤,高雨焦,马 磊 (268)	

·临床研究·

成人原发性膜性肾病伴乙肝病毒感染的临床特点及预后分析	
..... 黄海峰,杨佳青,张丽娥,经嘉俊,胡秋华,谭黎娜,王明军 (275)	

血清 miR-30a-5p 通过靶向 FOXD1 对膝骨关节炎发展的影响	张丹龙,梁少博,魏 巍,庄 岩,张 堃 (282)
外周血 <i>TLR2</i> 、 <i>PRF</i> 及 <i>GrzB</i> 在儿童嗜血细胞综合征中的表达及其与预后的关系	孔 楠,侯 瑶,吴 雄,田阳阳,徐鸣浩,刘红林 (288)
超声造影在特殊部位肝癌消融治疗中的价值研究	杨立娟,覃敏培,杨宏志,苏海庆,李业钊,廖海珍 (293)
体外循环心脏瓣膜置换术后谵妄的危险因素及其交互效应	雷 涛,刘松涛,沈 斌 (297)
·临床交流·	
高血压视网膜早期病变患者脉压差水平与颈动脉粥样硬化的相关性	余 帆,张雪姣,田华伟,孙子辉 (304)
非持续性室性心动过速对射血分数保留的心力衰竭远期预后的影响	许 键,贾晓云,杨兴维 (310)
基于孕检指标构建低风险孕妇发生自发性早产的预测模型研究	韦玉岚,邱 霓,陆巧云,梁海燕 (315)
·调查研究·	
南宁市青秀区心血管疾病高危人群电子健康素养现状及其影响因素研究	马 婕,麦兰仙,黄 芹,文 宏,曾志羽 (321)
就诊的独生子女家庭及二胎家庭家长焦虑状况及其影响因素分析	甘 美,任选辉,纳 晨,王 娜 (327)
·技术与方法·	
基于一测多评法的肝舒胶囊中 7 种成分含量测定	农璐蔚,PHAM THI THAI HOA,李运容,陈 松 (333)
·综 述·	
自动化腹膜透析的应用进展	王 霞,孙艳艳 (340)

责任编辑:陈丽霞
英文审校:周 燕
责任校对:黄 颖

[期刊基本参数] CN45-1211/R * 1977 * m * A4 * 172 * zh+en * P * ¥ 20.00 * 500 * 25 * 2023-02

JOURNAL OF GUANGXI MEDICAL UNIVERSITY

Volume 40 Number 2 February 2023

Main Contents

• Basic Medicine •

Establishment of mouse liver cell line with VASN conditional knockout using CRISPR/Cas9 and Cre-Loxp system Gan Ji, Yang Lichao, Zhang Qi, Sun Junming, Zhang Jun, He Min. (173)

Effect of active fraction of *Polyrhachis vicina* Rogers on LPS-induced inflammatory bone loss in mice Feng Xiaoliang, Wei Guining, Liu Zhijuan, Gao Yijie, Zhou Rui, Song Fangming. (182)

The role of KIF2C in hepatocellular carcinoma and the construction of ceRNA regulatory network Lu Chunmiao, Mo Shutian, Han Chuangye, Pang Jinshu, Yang Ziye, Han Xiao, Nong Yingdan, Tang Libo, Zhao Shuqi, Chen Meifeng, Luo Xiaoling. (189)

Analysis on characteristics of the near full-length genome sequences of HIV-1 unique recombinant forms identified in Guangxi from 2012 to 2022 Li Yuanting, Chen Rongfeng, Yan Wenxia, Liao Yanyan, Ye Li, Jiang Junjun, Liang Lijuan, Huang Yaofeng, Qin Yingmei, Li Yanjun, Liang Hao. (199)

Effect of overexpression of LRRFIP1 on biological behavior of hepatocellular carcinoma cell Huh7 Song Sa,Xu Yuehuan,Zhang Yaoyao,Wu Yingying,Ai Mingfeng,Xie Jialin,Qiu Xianting,Li Yibao, Zhou Sufang, Chao Naixia. (206)

Identification and validation of lipid metabolism-related genes in chronic obstructive pulmonary disease Liang Caixia, Zhou Guang, Zhou Zhou, Zhong Xiaoning, Liang Yi. (214)

Biomimetic mineralization of collagen fibers induced by carboxylated polyamidoamine / amorphous calcium magnesium phosphateYan Kaiqi, Huang Xiaoman, Huang Jingxian, Xie Fangfang. (221)

Study on the effect and mechanism of polysaccharide from *Chlorella* on maturation of human dendritic cells Liang Rongyi, Yuan Qingxia, Zhao Longyan, Zhang Lifeng, Xiao Jian. (228)

EGCG-exosomes attenuated myocardial ischemia/reperfusion injury by inhibiting autophagy through miR-30a /Beclin-1 axis Zhang Ning, Gan Xiaowen, Chen Linglin, Yu Qiuting, Li Haiqi, Li Yuxue, Jian Jie. (236)

Effect of *ABCC4* gene expression on immune microenvironment of prostate cancer Zhang Qingyuan, Liu Min, Lu Jiangting, Yuan Zongze, Yuan Jiaxing, Pang Fuzhi, Liao Jinling, Chen Yang. (245)

Effect of metformin on MEK/ERK pathway and myocardial apoptosis in gestational diabetes mellitus rats Xing Shaoning, Fu Aizhen, Cheng Hong, Zhou Wawa, Lin Hexian. (254)

Protective effect of lactulose regulating NOX4/NLRP3 pathway on rats with rheumatoid arthritis Leng Dongyue, Fang Xinggang, Li Xufeng. (262)

Effect of lncRNA ZFPM2-AS1 targeting miR-519e-5p on the biological behavior of chordoma U-CH1 cells
..... Li Yi, Wang Chengyang, Liu Shunfan, Yang Xian, Gao Yujiao, Ma Lei. (268)

• Clinical Medicine •

Clinicopathological features and prognosis of adult primary membranous nephropathy with hepatitis B virus infection
..... Huang Haifeng, YangJiaqing, Zhang Li’e, Jing Jiajun, Hu Qiuhua, Tan Lina, Wang Mingjun. (275)

Effect of serum miR-30a-5p on the development of knee osteoarthritis by targeting FOXD1
..... Zhang Danlong, Liang Shaobo, Wei Wei, Zhuang Yan, Zhang Kun. (282)

Expressions of *TLR2*, *PRF* and *GrzB* in peripheral blood in hemophagocytic syndrome in children and their relationship with prognosis
.....Kong Nan, Hou Yao, Wu Xiong, Tian Yangyang, Xu Minghao, Liu Honglin. (288)

Study on contrast-enhanced ultrasound value of the ablation on hepatocellular carcinoma in special site
..... Yang Lijuan, Qin Minpei, Yang Hongzhi, Su Haiqing, Li Yezhao, Liao Haizhen. (293)

Risk factors and interaction effect of delirium after cardiopulmonary bypass heart valve replacement
..... Lei Tao, Liu Songtao, Shen Bin. (297)

• Clinical Discussion •

Correlation between the levels of pulse pressure difference and carotid atherosclerosis in patients with early hypertensive retinopathy
.....Yu Fan, Zhang Xuejiao, Tian Huawei, Sun ZiHui. (304)

Effect of non-sustained ventricular tachycardia on the long-term prognosis of heart failure with preserved ejection fraction
..... Xu Jian, Jia Xiaoyun, Yang Xingwei. (310)

Study on construction of a prediction model for spontaneous preterm birth in low-risk pregnant women based on pregnancy test indicators
..... Wei Yulan, Qiu Ni, Lu Qiaoyun, Liang Haiyan. (315)

• Investigation Research •

Study on the status quo and its influencing factors of e-health literacy among high-risk population of cardiovascular diseases in Qinxu district, Nanning city
..... Ma Jie, Mai Lanxian, Huang Qin, Wen Hong, Zeng zhiyu. (321)

Analysis of parental anxiety status and its influencing factors in one-child and two-child families for medical treatment
..... Gan Mei, Ren Xuanhui, Na Chen, Wang Na. (327)

• Technology and Methodology •

Determination of seven components in Ganshu capsules based on quantitative analysis of multi-components by single-marker
..... Nong Luwei, PHAM THI THAI HOA, Li Yunrong, Chen Song. (333)

• Review •

Application progress of automated peritoneal dialysis Wang Xia, Sun Yanyan. (340)

广西医科大学学报

Journal of Guangxi Medical University

月刊 1977年创刊 第40卷 第2期 2023年2月28日

主 管 广西医科大学

主 办 广西医科大学

主 编 曾志羽

副 主 编 曾小云 马贞玉

出 版 《广西医科大学学报》编辑部

南宁市青秀区双拥路22号 邮编: 530021

电话: 0771-5306372

E-mail: gxykdx@163.com

http: //gxyd.cbpt.cnki.net

学术顾问 (按姓氏拼音首字母排名)

樊代明 中国工程院院士

刘德培 中国工程院院士

廖万清 中国工程院院士

张 学 中国工程院院士

海外编委 徐家科 University of Western Australia

杨 鹤 Cancer Science Institute of Singapore, National University of Singapore

Suthat Fucharoen Thalassemia Research Center, Institute of Molecular

Biosciences Mahidol University, Thailand

印 刷 广西壮族自治区机关文印中心

国内发行 广西壮族自治区书报刊发行局

订 购 全国各地邮局 代码48-178

中国标准连续出版物号 ISSN 1005-930X
CN 45-1211/R

定 价 20.00元/册

